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Plats och tid Aktivitetshuset Skjortan, Flen Kl. 18:00 - 20:40

Beslutande Roger Tiefensee (C), ordf Teija Haavisto (S) Christine Zetterdahl (SD)
Torbjörn Jansson (S), 1:e vo Ingegärd Branting (C) Cecilia Hellberg (SD)
Thomas Ledenvik (KD), 2:e vo Björn Carlsson (C) Johan Hallinder (SD)
Jaana Lahti Nordengen (S) Svitlana Jelisic (C) Sandra Gustafsson (SD)
Ann-Charlotte Munter (S) Anna Jernemalm (KD) Torgny Lindgren (SD)
Daniel Ljungkvist (S) Berit Hyllbrant (L) Leif Gunnarsson (SD)
William Kohlström (S) Amanda Nääf (MP) Katja Nyberg (SD)
Mari-Louise Andersson (S) Emma Dahlin (M) Guy Johansson (SD)
Angelika Lövgren (S) Martina von Bothmer (M) Huda Omar (V)
Jonas Thyrén (S) Jessica Källström (M) Lena Holmberg Broström (V)
Hans Åfeldt (S) Göran Jönsson (M) Anton Ragnarsson (V)
Arne Lundberg (S) Sven-Gunnar Johansson (M) Ing-Marie Sundin (V)
Ann-Katrin Elofson (S)

Övriga deltagare Kommunchef Håkan Bergsten
Kommunsekreterare Natalie Mathieu
Kommunsekreterare Rasmus Hunt

Ordförande

Sekreterare

Justerande

Justeringens tid

Roger Tiefensee

Natalie Mathieu

Mari-Louise Andersson och Leif Gunnarsson

Torsdag den 2 maj 2024

Paragrafer: 35–50

ANSLAG/BEVIS

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag.

Organ Kommunfullmäktige
Sammanträdesdatum 2024-04-29 
Datum för
anslags uppsättande

2024-05-02 Datum för
anslags nedtagande

2024-05-24

Kommunal författning § 42 Avgifter för felparkering i Flens kommun
§ 43 Energi- och klimatplan för Flens kommun 2024–2030

Förvaringsplats
för protokollet

Kommunstyrelsens diarium
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Information/diskussion

- Utdelning av ledarstipendium

- Information om trainee inom hälso- och sjukvård – områdeschef Mari 
Rydberg och sjuksköterska Sabina Åkerlind

- Hela Sverige ska leva Sörmland – Regina Westas-Stedt 

- Information om nyetablering av företag på Blocket 4 – kommunstyrelsens 
ordförande Ann-Charlotte Munter (S) och kommunstyrelsens förste vice 
ordförande Björn Carlsson (C)
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Innehållsförteckning
Sidnr.

§ 35 Tilläggsbudget investeringar 2024 5

§ 36 Svar på uppdrag om att öka andelen färdigställd/exploaterad 
mark som möjliggör etablering av företag i Flens kommun 
under 2023 7

§ 37 Svar på uppdrag i strategisk plan 2022 - kommunövergripande 
handlingsplan för näringslivet 8

§ 38 Svar på uppdrag i strategisk plan 2021–2023, kommunstyrelsen 
ges i uppdrag att påskynda planprocesserna för Hyltinge strand 
och Malmakvarn genom öppet markanvisningsförfarande 9

§ 39 Svar på uppdrag i Strategisk plan om att utreda hur hyresmodell 
för skolor kan förändras så att enbart ytor för skolverksamhet 
ingår i skolans budget för hyror. 12

§ 40 Planeringsstrategi för Flens kommuns översiktsplan, 
mandatperioden 2022–2026 (aktualitetsprövning av 
kommunens översiktsplan) 17

§ 41 Redovisning av ej avgjorda motioner år 2024 19

§ 42 Revidering av avgifter för felparkering i Flens kommun 20

§ 43 Energi- och klimatplan för Flens kommun 2024–2030 21

§ 44 Revidering av åtgärdsprogrammet för ANDTS-strategi 2024–2026 26

§ 45 Medborgarförslag angående fria bussresor för sjuttioplussare 28

§ 46 Motion från Berit Hyllbrant (L) om fler bostäder anpassade för 
äldre, med eller utan särskilda behov 29
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§ 47 Motion från Berit Hyllbrant (L) om att införa en anti-pilot-
Verksamhet 30

§ 48 Begäran om entledigande från uppdraget som ledamot i 
kommunfullmäktige – Johanna Tegelstam (C) 31

§ 49 Begäran om entledigande från samtliga politiska uppdrag – 
Watson George (SD) 32

§ 50 Anmälningsärenden 33
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§ 35 KS/2024:29 – 041

Tilläggsbudget investeringar 2024

Kommunfullmäktige beslutar

att anvisa tilläggsanslag på investeringsbudgeten för år 2024 med 101 467 000 
kronor.

______________________

Bakgrund
Nämnderna har gått igenom sina investeringsprojekt där all budget inte har 
förbrukats 2023 och genomlyst sina behov av att flytta över kvarvarande medel 
till 2024. Av dessa medel är bedömningen att 17 680 000 kronor inte behöver 
flyttas över till 2024.

Beviljade investeringsanslag gäller över en tvåårsperiod (tvåårsregeln). Det 
innebär att de anslag som inte förbrukats det första året de anslagits, övergår till 
nästkommande år utan särskilt beslut om investeringen inte slutförts. Mellan 
åren 2023 och 2024 överförs på detta sätt 39 837 000 kronor utifrån 
nämndernas behov. Här återfinns bland annat investeringsmedel för att köpa 
inventarier till det nya särskilda boendet men även till serverhall där arbetet inte 
har kommit igång ännu. 

Inventarier, fordon och maskiner budgeterades med ett belopp per nämnd i 
enlighet med en långsiktig plan. Oförbrukade medel för dessa investeringar förs 
över till nästkommande år utan särskilt beslut. Mellan åren 2023 och 2024 
överförs på detta sätt 7 422 000 kronor. Bland annat är en lastbil under 
tillverkning och kommer att levereras under 2024.

De investeringsmedel som inte förbrukats under tvåårsperioden (anslagsåret 
plus ytterligare ett år) flyttas inte automatiskt över till nästkommande år. Om 
nämnderna fortfarande har ett behov av dessa medel sker ett äskande om att få 
flytta med sig kvarvarande budgetmedel till nästkommande år. Dessa medel ska 
kommunfullmäktige då besluta om på nytt i den så kallade tilläggsbudgeten.
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Totalt äskar nämnderna att 101 467 000 kronor övergår till år 2024 för 
investeringar som inte är slutförda. En detaljerad beskrivning finns i tabellen 
nedan.

Gällande Volvo så är den försäljningen försenad och beräknas att genomföras 
under 2024. Ombyggnationen av Landsvägsgatan etapp 4 har projekterats under 
2023 och genomförandet beräknas påbörjas under 2024. Avseende mark- och 
exploateringsarbete har detta förskjutits till 2024 på grund av vakanser i 
verksamheten. Det handlar om att upprätta detaljplaner för möjliga bostäder i 
framtiden men även att investera och därmed öka värdet på mark som 
kommunen äger. Exempel på områden som är föremål för arbete med 
planprogram, detaljplaner eller beredning är Parken, Blocket, Skiringe i Flen och 
Ängstuberget i Malmköping. 

Investeringsbudget äldre än 2 år
3107 Volvo 73 111 000 kr
3248 Planberedskap 4 287 000 kr
3295 Kundcenter 140 000 kr
3301 Exploatering 11 085 000 kr
3100 Investeringsreserv 1 532 000 kr
3134 Landsvägsgatan 9 699 000 kr
3657 Nya verksamheter 453 000 kr
3658 Inventarier 1 160 000 kr
Summa 101 467 000 kr

Skickas till:
Vård- och omsorgsnämnden
Samhällsbyggnadsnämnden
Akt
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§ 36 KS/2024:64 – 250

Svar på uppdrag om att öka andelen färdigställd/exploaterad mark 
som möjliggör etablering av företag i Flens kommun under 2023

Kommunfullmäktige beslutar

att uppdraget anses genomfört.
______________________

Bakgrund
Uppdraget tilldelades kommunstyrelsen i samband med att kommunfullmäktige 
fattade beslut om strategisk plan med budget 2023 2022-11-07 § 131. Under 
2023 har arbetet med uppdraget återrapporterats i samband med 
kommunstyrelsens nämndrapport, kommunrapport och delårsrapport. 

På Öja industriområde finns nu 1,6 hektar mark som är detaljplanerad och 
markberedd och ytterligare 2 tomter är planlagda. Arbetet är nu igång med att 
färdigställa området så att etablering är möjlig. Vidare är 1 hektar på Norra Talja 
färdigställd och färdigställande av ytterligare mark har under året påbörjats. 

Förvärvet av Skiringe 1:61 har också ökat möjligheten för en större etablering 
framöver och där har under hösten 2023 genomförts exploateringsarbete i syfte 
att möjliggöra en etablering. Ett arbete kvarstår innan fastigheten är helt färdig 
men dessa åtgärder är beställda och genomförs under inledningen av 2024. En 
etablering på fastigheten är genomförbar under 2024. Ny detaljplan har 
påbörjats av Skiringe 1:3, Skiringe 1:12 och Skiringe 1:33 utifrån beslutat 
planuppdrag. 

Uppdraget anses genomfört utifrån att andelen exploaterad mark har ökat under 
2023, vilket är i linje med hur uppdraget är ställt. Kommunledningsförvaltningen 
föreslår att fortsatt arbete som framåt kan leda till att fler företag etablerar sig i 
Flens kommun inryms i den strategi för markinnehav och exploatering som 
kommunstyrelsen ska ta fram enligt beslut i samband med kommunstyrelsens 
nämndplan 2024–2027. 

Skickas till:
Kommunfullmäktige
Akt
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§ 37 KS/2023:160 – 141

Svar på uppdrag i strategisk plan 2023 - kommunövergripande 
handlingsplan för näringslivet

Kommunfullmäktige beslutar

att uppdraget hanteras som del av ärendet "Uppdrag att göra en översyn av 
näringslivsstrategin (2017:10–141) utifrån målsättning i Strategisk Plan 
2024–2027 med budget 2024, KS/2024:37

______________________

Bakgrund
I strategisk plan 2023 beslutades uppdraget till kommunstyrelsen att ta fram en 
kommunövergripande handlingsplan som lägger grund till att under 2023 nå 
uppsatta mål 2027. Handlingsplanen tas fram i samverkan med nämnder, 
näringslivet och andra lokala samverkanspartners såsom Nyföretagarcentrum, 
Forum Flen, Företagarna KFV och LRF. 

Uppdraget har inte slutförts och föreslås hanteras som en del av det pågående 
arbetet med att utvärdera och se över effekterna av näringslivsstrategin samt 
instruktionen för näringslivsrådet.

Skickas till:
Akt
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§ 38 PLEX/2020:133 – 250

Svar på uppdrag i strategisk plan 2021–2023, kommunstyrelsen ges 
i uppdrag att påskynda planprocesserna för Hyltinge strand och 
Malmakvarn genom öppet markanvisningsförfarande

Kommunfullmäktige beslutar

att godkänna återredovisningen av uppdraget samt avsluta uppdraget.
______________________

Bakgrund
I den av kommunfullmäktige beslutade strategiska planen för 2020–2023 med 
budget 2021 fick kommunstyrelsen i uppdrag att påskynda planprocesserna för 
Hyltinge strand och Malmakvarn genom öppet markanvisningsförfarande.

Arbete med planprocessen för Malmakvarnsområdet pågår. Att skynda på en 
planprocess innebär vissa svårigheter eftersom processen styrs av lagar, andra 
myndigheter och platsens förutsättningar som inte går att förbise. I det aktuella 
uppdraget har det under uppdragets genomförandetid framkommit ny 
information som gjort att uppdraget inte är aktuellt och bör därför avslutas. 
Ansatsen med uppdraget kan ändå uppnås när Ängstuberget går in i fasen för 
markanvisning samt genom pågående planläggning av Bogårdsgärde.

Malmakvarn: Analys har gjorts där det framkommit att det blir mycket stora 
genomförandekostnader att genomföra gällande detaljplan i Malmakvarn från 
2011. Framförallt när det gäller anläggande av bro. 
Kommunledningsförvaltningen har kommit fram till att ett omtag behöver göras 
med ny detaljplan, med inriktningen att ersätta bron med en annan tillfart via 
Ängstuberget från Skjutbanevägen till Malmakvarnsområdet. Det innebär att 
prioriteringen nu är att planlägga Ängstuberget för bostäder först och att all 
trafik till Malmakvarnsområdet, såväl område med gällande detaljplan från 2011 
som Ängstuberget, tas via ny sträckning i öster, från Skjutbanevägen.

Konsekvensen av denna hantering och prioritering är att 
markanvisningsförfarandet för Malmakvarnsområdet som omfattas av gällande 
detaljplan från 2011 avvaktar planeringen för Ängstuberget och ny tillfartsväg till 
Malmakvarnsområdet.
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Arbete med planprocessen för Ängstuberget vid Malmakvarn pågår. Avseende 
Ängstuberget pågår upphandling av förprojektering väg/vatten och avlopp 
tillsammans med Sörmland Vatten och Avfall AB. Processen kring detaljplan 
avvaktar utfallet av upphandlingen.

Hyltinge strand: Det har genomförts en inventering av befintlig planberedskap 
och upprättats en nulägesanalys inom ramen för det parallella uppdraget att 
under planperioden ta fram minst 200 byggklara småhustomter. Resultatet visar 
att Sparreholm sticker ut med få byggklara småhustomter i jämförelse med 
övriga orter i kommunen. 

Det kan konstateras att i dagsläget, drygt 15 år efter programarbetet påbörjades, 
finns ingen helhetsbild över Hyltinge strand. Det har gjorts utredningar, 
justeringar av skisser och förprojektering vägar med mera, men ingen 
dokumenterad samlad struktur finns för området. Det är fortfarande långt kvar 
till mål eftersom flera aspekter inte är lösta och/eller utredda.

Då det finns ett behov av att tillskapa byggrätter för bostäder i Sparreholm har 
alternativa utbyggnadsområden till Hyltinge strand analyserats. Med 
utgångspunkt i kommunens gällande översiktsplan har Bogårdsgärde (område 
B5, Sparreholm i kommunens gällande översiktsplan) identifierats som ett 
alternativ till Hyltinge strand. Området har en liknande karaktär, med närhet till 
Båven och natur, men ett bättre läge i orten och är troligen mer 
kostnadseffektivt att exploatera.

Konsekvensen av denna hantering och prioritering är att planprocess inklusive 
markanvisningsförfarandet för Hyltinge strand avvaktar pågående 
detaljplaneläggning för Bogårdsgärde. 

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta
att godkänna återredovisningen av uppdraget samt avsluta uppdraget.

Yrkanden
Berit Hyllbrant (L) yrkar tillägg med att Hyltinge strand snarast öppnas upp för att 
utreda alternativa tillfartsvägar till planområdet.
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Lena Holmberg Broström (V) och Christine Zetterdahl (SD) yrkar bifall till Berit 
Hyllbrants (L) tilläggsyrkande.

Björn Carlsson (C) yrkar avslag till Berit Hyllbrants (L) tilläggsyrkande.

Propositionsordning
Ordförande finner att det förutom kommunstyrelsens förslag finns ett 
tilläggsyrkande. 

Vid ställd proposition på kommunstyrelsens förslag finner ordförande att 
kommunfullmäktige beslutar att bifalla detsamma.

Vid ställd proposition på Berit Hyllbrants (L) tilläggsyrkande finner ordförande att 
kommunfullmäktige beslutar att avslå detsamma. 

Skickas till:
Akt
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§ 39 KS/2023:187 – 629

Svar på uppdrag i strategisk plan om att utreda hur hyresmodell för 
skolor kan förändras så att enbart ytor för skolverksamhet ingår i 
skolans budget för hyror.

Kommunfullmäktige beslutar

att uppdraget är slutredovisat, samt

att uppdra till samtliga nämnder att ta fram en lokalbehovsplan för sina 
verksamhetslokaler samt att uppdraget skall vara implementerat i 
nämnderna under 2024.

______________________

Bakgrund
Barn- utbildnings- och kulturnämnden initierade under året en översyn av 
nämndens samtliga lokaler och under hösten togs i samband med detta en 
lokalbehovsplan fram. Eftersom arbetet delvis hör ihop med hyresmodellen 
valde vi att synkronisera arbetet. Barn- utbildnings- och kulturnämnden tog 
beslut 2023-12-07. Utredningen går till kommunstyrelsen tillsammans med 
årsredovisningen. Till årsredovisningen som beslutas av fullmäktige den 29 april 
bifogas samtliga uppdrag.

Under arbetet med uppdraget blev det än mer tydligt att det är mer effektivt att 
förtäta verksamheten och säga upp lokaler som inte nyttjas än att förändra 
hyresmodeller. Detta då kostnader för lokaler skjuts över till någon annan 
förvaltning eller till fastighetsägaren och det innebär ingen lokaleffektivisering 
för koncernen som helhet. När verksamheten förtätas och antal förhyrda lokaler 
minskar innebär det att budgetutrymme kan omfördelas till andra resurser. I 
strategisk plan 2020–2023 med budget 2021 fick samtliga nämnder och bolag 
uppdraget att lokaleffektivisera med 5% utifrån befintliga lokaler. Alternativet 
med förtätning av verksamhet och uppsägning av lokaler uppfyller både 
uppdraget om lokaleffektivisering och ger samtidigt budgetmedel att omfördela 
till andra resurser. En kortsiktig lösning, i avvaktan på möjligheten att förtäta 
respektive säga upp lokaler, är att plombera lokalerna. Detta alternativ uppfyller 
inte uppdraget om att lokaleffektivisera med 5% och har även begränsad 
påverkan på möjligheten att omfördela resurser. 
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Det förutsätter att ett parallellt arbete med att lokaleffektivisera verksamheten 
sker för att kunna uppnå minskade kostnader för lokaler samt möjlighet att 
omfördela resurser inom budgetramen. 

Förändringar i lokalanvändning tar ofta tid, desto tidigare en förvaltning 
meddelar att man avser att lämna en lokal desto tidigare kan förvaltningen 
avsluta hyresavtalet. Syftet med en lokalbehovsplan är att med god 
framförhållning ge långsiktigt underlag för strategiskt viktiga beslut i lokalfrågor. 
Lokalbehovsplanen bör uppdateras årligen och minst löpa på samma tidsperiod 
som Flens kommuns aktuella strategiska plan. Lokalbehovsplanen är också ett 
stöd i Flens kommuns övergripande lokalförsörjningsarbete. Den kan vara ett 
underlag för kommunövergripande strategiska lokalbeslut och ett verktyg i att 
identifiera möjligt samnyttjande av lokaler.

Förslag till Beslut
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta
att uppdraget är slutredovisat, samt
att uppdra till samtliga nämnder att ta fram en lokalbehovsplan för sina 

verksamhetslokaler samt att uppdraget skall vara implementerat i 
nämnderna under 2024.

Yrkanden
Anton Ragnarsson (V) yrkar avslag till kommunstyrelsens förslag till första att-
sats.

Berit Hyllbrant (L) yrkar att ärendet bordläggs till kommunfullmäktiges nästa 
sammanträde och behandlas tillsammans med årsredovisningen.

Ann-Charlotte Munter (S) och William Kohlström (S) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut.

Propositionsordning
Ordförande finner att det förutom kommunstyrelsen förslag finns ett yrkande 
om bordläggning samt ett avslagsyrkande.

Vid ställd proposition på Berit Hyllbrants (L) yrkande om bordläggning finner 
ordförande att kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras idag. 
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Vid ställd proposition på kommunstyrelsens förslag till första att-sats mot Anton 
Ragnarssons (V) avslagsyrkande finner ordförande att kommunfullmäktige 
beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag.

Vid ställd proposition på kommunstyrelsens förslag till andra att-sats finner 
ordförande att kommunfullmäktige beslutar att bifalla detsamma.

Reservationer
Amanda Nääf (MP) reserverar sig mot beslutet med följande motivering:

”Miljöpartiet kan inte ställa sig bakom en utredning som inte svarar på 
uppdraget. Utredningen ligger på en övergripande nivå och diskuterar generella 
principer för resursfördelningsmodeller. Rekommendationer specifikt för Flens 
kommun utifrån utredningens uppdrag har inte genomförts tillräckligt bra, eller 
alls. Att utredningen dessutom har utförts av dyra konsulter, utan att leverera 
svar på uppdraget, medför att den bristande kvaliteten sticker ännu mer i 
ögonen. Frågan om lokaler är viktig för hela Flens kommun, och det saknas 
fortfarande ansvarstagande från den styrande minoriteten för det 
koncernövergripande perspektivet i lokalfrågan. Kommunens ekonomi är svag 
men kostsamma investeringar görs utan tanke på långsiktighet eller helhet. Som 
att detta inte var nog får förvaltningen motstridig styrning, där beslut om att 
skollokaler ska vara kvar inte matchas med lösningar på budgetfrågan samtidigt 
som uppdrag om lokaleffektiviseringar ges. Miljöpartiet har inte röstat för den 
gällande budgeten, eller för uppdraget om lokaleffektivisering. Vi ser att 
styrningen behöver förbättras väsentligt för att undvika liknande situationer i 
framtiden.”

Anton Ragnarsson (V) och Huda Omar (V) reserverar sig mot beslutet med 
följande motivering:

"Hösten 2022 gav KF i uppdrag åt KS och BUK att tillsammans utreda hur 
hyresmodell kan justeras, så att enbart de ytor som kan anses ingå i 
skolverksamheten bekostas av skolpeng. Vi ville alltså utreda om ytor som inte 
används av skolverksamheten, som exempelvis stora öppna ytor eller cafeterior, 
skulle kunna bekostas på annat sätt och därmed inte ingå i det nyckeltal om 
lokalkostnad per elev, som ligger till grund för ersättning till fristående skolor.
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Behovet av att få ner detta nyckeltal, genomsnittlig lokalkostnad per elev, är 
viktigt, då Flen här ligger högt samtidigt som vi har en mycket ansträngd 
ekonomi. Vi har en situation där höga fasta lokalkostnader i kombination med 
vikande elevunderlag innebär höjd genomsnittskostnad per elev, och följaktligen 
ökade bidrag till fristående skolor. De får utan något förändrat behov extra 
pengar att fritt använda, samtidigt som BUK med oförändrad budgetram tvingas 
spara in på sitt kärnuppdrag.

Detta är viktigt att komma ihåg, att för varje krona BUK betalar till FKAB, ska de 
betala ytterligare 35–40% till de fristående huvudmännen.

Samtidigt varierar antalet kvadratmeter kraftigt mellan våra skolenheter, där till 
exempel Stenhammar 7–9 har tre gånger så stor yta/elev jämfört med F-6 (35 
respektive 11,7 m2/elev). I det läget är det inget konstigt att se över vilka ytor 
som verkligen används av skolverksamheten och måste ligga inom BUK:s 
skolpeng. Vi gav uppdraget till både KS och BUK, då det berör hela 
kommunkoncernen och inte kan lösas ensamt inom BUK.

Tyvärr har BUK valt att slå ihop detta uppdrag med sitt arbete gällande 
lokaleffektivisering, där det sedan konstateras att man genom förflyttade 
kostnader inom kommunkoncernen inte uppnår någon lokaleffektivisering. Att så 
är fallet är förstås ingen överraskning, och det var ju heller inte syftet med 
uppdraget. Lokaleffektivisering är viktigt, men det är en separat fråga. Och det 
spelar roll var i kommunen kostnaden tas, eftersom fristående skolors bidrag 
bygger på genomsnittlig kostnad.

Det finns potentiellt pengar att spara, och vi är intresserade av att veta hur 
mycket, samt hur man i praktiken kan genomföra detta. Men det får vi nu inte 
svar på, då BUK enbart vill fokusera på lokaleffektivisering. Vi ser inte att något 
samarbete har skett med KS och man tycks inte intresserade av vår intention med 
uppdraget. Istället har konsultarvoden runnit iväg, utan att ge svar på våra 
frågor.
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Vi förstår naturligtvis att frågan om skolans lokaler och hyreskostnader är större 
än vad detta uppdrag handlade om - att se över vilka ytor som ska ligga inom 
skolpengen. Men samtidigt: frågan om lokaleffektivisering inom skolan är 
komplex och berör kommunens hela skolstruktur, där det är viktigt att poängtera 
att kommunens möjlighet att långsiktigt planera för eller styra skolans behov av 
lokaler begränsas av det fria skolvalet.

Något måste göras och det borde ligga i hela kommunkoncernens intresse att 
sänka de totala utgifterna. Att undanta icke-pedagogiska ytor från beräkning av 
nyckeltalet kunde vara en liten pusselbit i detta. Men som rapporten ser ut nu, 
kan vi inte se att den alls svarar på uppdraget, och vi kan därför inte anse att 
uppdraget är slutfört."

Skickas till:
Barn-, utbildnings- och kulturnämnden
Akt
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§ 40 PLEX/2021:132 – 210

Planeringsstrategi för Flens kommuns översiktsplan, 
mandatperioden 2022–2026 (aktualitetsprövning av kommunens 
översiktsplan)

Kommunfullmäktige beslutar

att kommunfullmäktige antar planeringsstrategin och förklarar att gällande 
översiktsplan Sörmlands hjärta – med plats för alla (ÖP 2018) är aktuell i 
enlighet med PBL 3 kap. 23 - 25 §,

att planeringsstrategin ska utgöra underlag vid en framtida revidering av 
översiktsplanen samt för övrig löpande fysisk planering, samt

att ge kommunstyrelsen i uppdrag att efter varje ordinarie val upprätta en 
planeringsstrategi, om inte en ny översiktsplan antas. Detta arbete ska 
ingå i verksamhetsplaneringen kontinuerligt.

______________________

Bakgrund
Varje kommun ska enligt plan- och bygglagen, PBL, ha en aktuell översiktsplan. 
Översiktsplanen skall i stora drag ge vägledning för beslut om hur mark- och 
vattenområden och den byggda miljön ska användas, utvecklas och bevaras.

Sedan år 2020 är det obligatoriskt för kommunen att anta en planeringsstrategi 
eller en ny översiktsplan under de två första åren efter ett ordinarie val. Kom-
munstyrelsen beslutade 2022-03-14 att ge i uppdrag att ta fram en planerings-
strategi för Flens kommun. Således ska kommunfullmäktige anta en plane-
ringsstrategi senast 11 september år 2024. Planeringsstrategin har ersatt den 
tidigare "aktualitetsprövningen" i lagstiftningen. Det kan poängteras att från och 
med att strategin har antagits är det även möjligt att ändra den fram till nästa 
ordinarie val.

Syftet med planeringsstrategin är att arbeta kontinuerligt med den övergripande 
fysiska planeringen. Planeringsstrategin ska i huvudsak ta ställning till ändrade 
planeringsförutsättningar, till översiktsplanens aktualitet och fokusera på 
kommunens fortsatta arbete med övergripande fysisk planering. För att 
översikts-planen ska kunna fungera som ett verktyg kontinuerligt för politiken 
måste planen vara ständigt ”levande”. 
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Planeringsstrategin ersätter inte gällande översiktsplan (ÖP 2018) och utgör 
ingen revidering av nämnda översiktsplan. Det handlar om att bedöma och ta 
ställning till om gällande översiktsplan är aktuell och vägledande, att undersöka i 
vilken utsträckning intentionerna i översiktsplanen fortfarande är aktuella. 
Planeringsstrategin ska utgöra underlag vid en framtida revidering av översikts-
planen samt för övrig löpande fysisk planering.

Översiktsplanen bedöms enligt Kommunledningsförvaltningen ge vägledning om 
kommunens mark- och vattenanvändning på kort och lång sikt. Den redovisar 
hur den byggda miljön ska användas, utvecklas och bevaras samt hur kommunen 
avser tillgodose de värden berörda riksintressen avser att skydda. Flens kommun 
anser att översiktsplanen ger stöd för att miljökvalitetsnormer följs. 

Översiktsplanen anses i sin helhet vara aktuell, dock behövs fortsatt arbete in-
riktas på de fördjupningar, förstudier, tillägg med mera som lyfts fram i plane-
ringsstrategin. Dessutom behöver i tillämpliga delar de kompletteringar som 
länsstyrelsen framfört uppmärksammas i fortsatt arbete, exempelvis när om-
råden blir aktuella för detaljplaner eller annan myndighetsutövning.

Den samlande bedömningen är att gällande översiktsplans intentioner anses vara 
hållbara under denna mandatperiod (fram till valet 2026). Lämpligen tas sedan 
en ny planeringsstrategi fram i början på nästa mandatperiod (efter valet 2026) 
för att åter studera översiktsplanens aktualitet.

Skickas till:
Boverket
Länsstyrelsen Södermanlands län
Region Sörmland
Eskilstuna kommun
Katrineholms kommun
Nyköpings kommun
Gnesta kommun
Strängnäs kommun
Akt
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§ 41 KS/2024:51 – 101

Redovisning av ej avgjorda motioner år 2024

Kommunfullmäktige beslutar

att lägga redovisningen av motioner som ej beretts färdigt till handlingarna.
______________________

Bakgrund
Enligt § 32 i kommunfullmäktiges arbetsordning i Flens kommun ska 
kommunstyrelsen en gång varje år redovisa de motioner som inte beretts färdigt. 
Där framgår även att kommunfullmäktige ska behandla redovisningen på sitt 
ordinarie sammanträde i april. Utöver arbetsordningen regleras hanteringen av 
motioner i kommunallagen. Enligt kommunallagens 5 kapitel 35 § ska en motion 
om möjligt beredas så att fullmäktige kan fatta beslut inom ett år från det att 
motionen väcktes. 

I dagslägen finns inga motioner som är äldre än ett år och som inte slutligt har 
behandlats av fullmäktige.

Skickas till:
Akt
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§ 42 KS/2023:213 – 316

Revidering av avgifter för felparkering i Flens kommun

Kommunfullmäktige beslutar

att anta förslaget till nya avgifter för felparkering att gälla från och med 1 juni 
2024.

______________________

Bakgrund
Samhällsbyggnadsnämnden föreslår en höjning av avgifterna för felparkering i 
kommunen. Dessa har inte ändrats sedan 2003. En omvärldsbevakning av 
felparkeringsavgifter i Sörmlands övriga kommuner ger vid handen att förslaget 
ligger i nivå med dessa och överensstämmer med Katrineholms kommun. Flens 
och Katrineholms kommuner har ett samarbete kring parkeringsövervakning och 
det rimligt att kommunernas avgifter är lika.

Skicka till:
Samhällsbyggnadsnämnden
Akt
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§ 43 KS/2023:115 – 225

Energi- och klimatplan för Flens kommun 2024–2030

Kommunfullmäktige beslutar

att anta energi- och klimatplan 2024–2030, 

att kommunstyrelsen ges i uppdrag att inta energi- och klimatplan 2024–2030 i 
kommunens författningssamling,

att styrdokumentet drivmedelsplan för en fossiloberoende fordonsflotta i 
Flens kommun 2030 utgår och tas bort ur kommunens författningssamling, 

att målbilden om utsläppsminskningar i hållbarhetsprogrammet revideras 
enligt kommunledningsförvaltningens förslag och att en ny version av 
programmet läggs in i kommunens författningssamling, samt

att halvårsvis följa upp planen i syfte att följa den snabba utvecklingen inom 
området.

______________________

Bakgrund
Enligt lagen om kommunal energiplanering (1977:439) ska varje kommun ha en 
aktuell plan för tillförsel, distribution och användning av energi. Planeringen ska 
främja hushållningen med energi samt verka för en säker och tillräcklig 
energitillförsel. Det är även ett viktigt strategiskt dokument där kommunen 
beskriver inriktningen för sitt energiarbete. Planen antas av kommunfullmäktige.

Under 2023 har Energi- och klimatplan för Flens kommun 2024–2030 tagits fram. 
Under arbetets gång har förtroendevalda samt tjänstepersoner från förvaltningar 
och bolag gett sina perspektiv på hur energisystemet i Flens kommun ska 
utvecklas fram till år 2030. Sweco Sverige har deltagit i arbetet och kvalitetssäkrat 
slutprodukten. Under hösten 2023 var planen på remiss till kommunala nämnder, 
bolag och råd; närliggande kommuner, länsstyrelsen, regionen, 
intresseorganisationer samt aktörer på energimarknaden. Planen har omarbetats 
utifrån inkomna synpunkter. 
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I kommunens författningssamling finns styrdokumentet ”Drivmedelsplan för en 
fossiloberoende fordonsflotta i Flens kommun 2030”. I den nya energi- och 
klimatplanen finns mål och åtgärder som berör detta och därför bör 
drivmedelsplanen utgå så att all strategisk inriktning kring fordonsflottan blir 
samlad i ett och samma styrdokument.

Planen innehåller en målsättning kring utsläppsminskningar för det geografiska 
området Flens kommun: ”År 2030 har växthusgasutsläppen i Flens kommun 
minskat med minst 63 procent jämfört med 1990.” I hållbarhetsprogrammet finns 
en annan målsättning till 2030 och för att samordna de två styrdokumenten 
föreslås följande revidering av hållbarhetsprogrammet: 

Från: ”År 2030 har växthusgasutsläppen i Flens kommun minskat med minst 16 
procent årligen sedan 2020. Detta genom ett aktivt arbete för att minska 
klimatpåverkan med fokus på transporter, samhällsplanering, byggnader, lokal 
förnybar energi- och elproduktion, och genom att inspirera till klimatsmarta 
invånare.”

Till: ”År 2030 har växthusgasutsläppen i Flens kommun minskat med minst 63 
procent jämfört med 1990. Detta genom ett aktivt arbete inom Hållbar industri, 
innovationer och infrastruktur; Hållbar energi; och Hållbar konsumtion och 
produktion.” 

Den nya målsättningen är i linje med det nationella etappmålet för 
utsläppsminskningar, vilket är en rimlig minskningstakt för Flens kommun. 
Eftersom kommunen har en stor jordbrukssektor är det i princip omöjligt att 
minska utsläppen med 16 procent per år.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta
att anta energi- och klimatplan 2024–2030, 
att kommunstyrelsen ges i uppdrag att inta energi- och klimatplan 2024–2030 i 

kommunens författningssamling,
att styrdokumentet drivmedelsplan för en fossiloberoende fordonsflotta i Flens 

kommun 2030 utgår och tas bort ur kommunens författningssamling, 
att målbilden om utsläppsminskningar i hållbarhetsprogrammet revideras enligt 

kommunledningsförvaltningens förslag och att en ny version av programmet 
läggs in i kommunens författningssamling, samt

att halvårsvis följa upp planen i syfte att följa den snabba utvecklingen inom 
området.
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Yrkanden
Amanda Nääf (MP) yrkar avslag till kommunstyrelsens förslag.

Lena Holmberg Broström (V) och Anton Ragnarsson (V) yrkar bifall till Amanda 
Nääfs (MP) avslagsyrkande. 

Ann-Charlotte Munter (S) och Ingegärd Branting (C) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag.

Propositionsordning
Ordförande finner att det förutom kommunstyrelsens förslag finns ett 
avslagsyrkande.

Vid ställd proposition på kommunstyrelsens förslag mot Amanda Nääfs (MP) 
avslagsyrkande finner ordförande att kommunfullmäktige beslutar att bifalla 
kommunstyrelsens förslag.

Reservation
Anton Ragnarsson (V) och Huda Omar (V) reserverar sig mot beslutet.

Amanda Nääf (MP) reserverar sig mot beslutet med följande motivering:

”För Miljöpartiet är det tydligt att vi måste höja ambitionen för klimatet. 
Kommunens mål är alldeles för svaga.

Energi- och klimatplanen är ett, av flera, styrdokument som ska se till att 
kommunens hållbarhetsprogram genomförs. För knappt fyra år sedan beslutade 
fullmäktige att hållbarhetsprogrammet skulle ha ett mål om 16 % årlig minskning 
av utsläppen av klimatgaser. Det målet är helt bortblåst i den nya energi- och 
klimatplanen, vilket också gör det omöjligt för Flen att ta vårt ansvar för att 
minska den globala uppvärmningen. 

Miljöpartier förstår att det är ett ambitiöst mål för en liten kommun. Vi är 
beroende av en mycket mer långtgående klimatpolitik från regeringen och EU. 
Det är märkligt att socialdemokraterna och centerpartiet i Flen vill ansluta sig till 
regeringens obefintliga klimatpolitik, i stället för att protestera mot att 
regeringen inte ger oss möjligheten att ens komma nära målen. På sikt skapar 
klimatförändringarna stora konsekvenser även för kommunens jordbruk. Det 
hjälper inte att vi sticker huvudet i sanden och sänker våra mål. 
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Miljöpartiet ser att det går att göra mycket för klimatet trots att det viktiga 
stödet från regeringen saknas. Kommunen måste ha en omfattande dialog med 
jord- och skogsbrukare om hur de kan bidra till att minska utsläppen, värna 
biologisk mångfald och öka kolbindningen i marken. Det finns mycket de kan göra 
frivilligt och i samverkan. Kommunen måste också ställa skarpare krav i dialogen 
med Region Sörmland och Trafikverket om kollektivtrafiken och cykeltrafiken. Vi 
behöver ha stora förbättringar av buss- och tågtrafiken, både på landsbygden och 
i tätorterna. Vi behöver prioritera säkrare cykelvägar mellan kommunens tätorter 
framför satsningar på biltrafiken. Det framgår inte heller hur planen, eller de 
bristande ambitionerna i den, påverkar till exempel sociala frågor och utbildning 
som också är delar av hållbarhetsprogrammet. Social hållbarhet är beroende av 
både ekologisk och ekonomisk hållbarhet. Allt detta borde vara tydligt i Energi- 
och klimatplanen.

Om strategiska planen menar allvar med att satsa på näringslivet, kan 
kommunen visa det genom att underlätta för våra jordbrukare att minska 
utsläppen i samma grad som krävs av oss alla om vi ska lyckas förebygga de 
allvarligaste konsekvenserna av klimatförändringarna. Om vi nu sänker våra 
ambitioner innebär det också att den nya strategiska planen för Flen, som bygger 
på Agenda 2030, endast blir ett korthus. 

Vi kan därför inte ställa oss bakom den här Energi- och klimatplanen!”

Protokollsanteckning
Emma Dahlin (M), Martina von Bothmer (M), Jessica Källström (M), Göran 
Jönsson (M) och Sven-Gunnar Johansson (M) lämnar följande 
protokollsanteckning:

”Kommunfullmäktige i Flens kommun har att ta ställning till en Energi- och 
klimatplan. Enligt lagen om kommunal energiplanering (1977:439) ska varje 
kommun ha en aktuell plan för tillförsel, distribution och användning av energi. 
Planeringen ska främja hushållningen med energi samt verka för en säker och 
tillräcklig
energitillförsel.

Energi- och klimatplanen är en gedigen plan med högt ställda och ambitiösa mål, 
det är positivt och i de allra flesta fall angelägna. Vi ser dock att det finns en risk 
för att planen bara blir ett dokument och hanteras lika illa som 
Hållbarhetsprogrammet. Flera åtgärder kommer kräva budgetförstärkningar till 
nämnderna, något vi är skeptiska till om det kommer att ske.
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Vi hade dock med fördel gärna sett en mer konkret, kortfattad och fokuserad 
plan, istället för att skjuta vitt och brett med risken att inte nå någonstans. En 
plan som prioriterar åtgärder som verkligen spelar roll, som gör miljöfrågorna till 
angelägenhet för hela kommunen och arbetar tillsammans med invånarna och 
näringslivet. Där kommunen agerar gott omdöme för andra utan att peka finger. 
En plan som på ett kostnadseffektivt sätt minska kommunens utsläpp, om det är 
det primära målet. En plan som vågar testa projekt i mindre skala för att kunna 
skala upp när så ses framgångsrikt och våga tänka utanför boxen och använda 
teknisk utveckling för att nå målen. En plan som fokuserar på åtgärder där 
kommunen faktiskt har rådighet!

Vi lämnar följande kommentarer till planen:
- Hur ska kommunstyrelsen arbeta med det övergripande 

samordningsansvaret för energi- och klimatplanen?
- På vilket sätt kan kommunen bidra till att elnätet byggs ut snabbare?
- Indikatorn “Genomsnittlig körsträcka med personbil, mil/inv” på sidan pekar inte 
ut någon relevant information
- Åtgärden “Kommunorganisationen ska utveckla sitt arbetssätt för att minska 
handläggningstiderna vid tillståndsansökningar kopplat till 
elnätsanslutningsärenden” på sidan 19 - Vad har vi för påverkansmöjligheter? Det 
är dock bra att tillståndsprocesser effektiviseras och förenklas för att underlätta 
för näringslivet. Borde dock gälla generellt
- Mål 4 som rör bland annat ökad biogasproduktion bör kompletteras med en 
indikator
- I samband med nyproduktion finns en åtgärd som kräver att energiprestandan 
ska motsvara “Miljöbyggnad Silver” (sidan 22) - vad motsvarar det i pengar?
- Åtgärden under mål 9 som reglerar att kommunorganisationen ska ställa krav 
på fossilfria transporter i upphandling borde kompletteras med avtalsvillkor i 
upphandling av entreprenader och transporter som möjliggör för uppföljning och 
redovisning av använd fossil och förnybar energi. Finns det en marknad som i 
dagsläget kan möta de ställda kraven?
- Mål 11 som rör lokala inköp är bra, men vi måste säkerställa att vi kan följa upp 
fler kategorier än enbart livsmedel. Handla lokalt gynnar arbetstillfällen och ett 
levande samhälle med service, lokal handel och butiker.”

Skickas till:
Kommunala nämnder och bolag
Akt
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§ 44 KS/2024:14 – 003

Revidering av åtgärdsprogrammet för ANDTS-strategi 2024–2026

Kommunfullmäktige beslutar

att Flens kommun ställer sig bakom Södermanlands läns samlade regionala 
ANDTS-strategi (alkohol, narkotika, doping, tobak och spel om pengar) 
med åtgärdsprogram 2024–2026, samt

att kommunstyrelsen får i uppdrag att ta fram en koncernövergripande 
handlingsplan för ANDTS-arbetet i Flens kommun.

______________________

Bakgrund
Länsstyrelsen har tillsammans med länets kommuner arbetat fram en regional 
strategi med tillhörande åtgärdsplan för ANDTS-arbetet (alkohol, narkotika, 
dopning, tobak och spel om pengar) i länet. Strategin och åtgärdsprogram 
anger tillsammans en riktning för samverkan i länet om ANDTS-frågor åren 
2024–2026. 

ANDTS-strategin med åtgärdsprogram är tänkt att bidra till ett långsiktigt, 
strukturerat och målinriktat regionalt och lokalt arbete med ANDTS. Den ska 
forma en plattform för samlat agerande på länsnivå samt utgöra ett stöd för 
arbetet på lokal och regional nivå. Utgångspunkten för arbetet har varit den 
nationella ANDTS-strategi som regeringen tagit fram.

För att nå det uppsatta målet med arbetet, en samlad regional strategi för 
ANDT-arbetet i Södermanlands län, har det under hela arbetets gång varit 
viktigt med delaktighet från länets aktörer i hela processen.

De mål och insatser som lyfts fram i åtgärdsprogrammet är en konkretisering 
av hur länets aktörer vill omsätta den nationella politiken till förutsättningar 
och behov i Södermanlands län.
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Den regionala ANDTS-strategin riktar sig till professionella som arbetar med 
området, beslutsfattare, men också medborgare med intresse för frågan. En 
stor del av det praktiska ANDTS förebyggande arbetet utförs av kommuner, 
regioner och det civila samhället. Förhoppningen är att strategin med 
åtgärdsprogram kan utgöra stöd och inspiration i arbetet i länet, lokalt och 
regionalt.

Länets aktörer (kommuner, regioner och Polismyndigheten) ombeds nu ställa 
sig bakom denna strategi med tillhörande åtgärdsprogram. Att ställa sig 
bakom innebär att uttrycka en viljeinriktning om att arbeta i samverkan i 
enlighet med strategin och det tillhörande åtgärdsprogrammet. 

Skickas till: 
Länsstyrelsen Södermanland
Lokalpolisområde Katrineholm
Akt
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§ 45 KS/2024:63 – 531

Medborgarförslag angående fria bussresor för sjuttioplussare 

Kommunfullmäktige beslutar

att medborgarförslaget får ställas, samt

att remittera förslaget till kommunstyrelsen för vidare beredning. 
______________________

Bakgrund
Ett medborgarförslag inkom 2024-03-10 angående fria bussresor för 
sjuttioplussare. (Bilaga 1)

Skickas till:
Förslagsställaren
Akt
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§ 46 KS/2024:73 – 231

Motion från Berit Hyllbrant (L) om fler bostäder anpassade för 
äldre, med eller utan särskilda behov

Kommunfullmäktige beslutar

att överlämna motionen till kommunstyrelsen för beredning.
______________________

Bakgrund
Berit Hyllbrant (L) inkom 2024-03-20 med en motion om fler bostäder anpassade 
för äldre, med eller utan särskilda behov. (Bilaga 2)

Skickas till:
Akt
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§ 47 KS/2024:74 – 001

Motion från Berit Hyllbrant (L) om att införa en anti-pilot-
verksamhet

Kommunfullmäktige beslutar

att överlämna motionen till kommunstyrelsen för beredning.
______________________

Bakgrund
Berit Hyllbrant (L) inkom 2024-03-20 med en motion om att införa en anti-pilot-
verksamhet. (Bilaga 3)

Skickas till: 
Akt 
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§ 48 KS/2024:4 – 102

Begäran om entledigande från som ledamot i kommunfullmäktige - 
Johanna Tegelstam (C)

Kommunfullmäktige beslutar

att entlediga Johanna Tegelstam (C) från uppdraget som ledamot i 
kommunfullmäktige, samt

att hemställa hos länsstyrelsen om ny sammanräkning för att utse ledamot i 
kommunfullmäktige efter Johanna Tegelstam (C).

______________________

Bakgrund
Johanna Tegelstam (C) inkom 2024-03-11 med en begäran om entledigande från 
uppdraget som ledamot i kommunfullmäktige.

Skickas till: 
Länsstyrelsen
Johanna Tegelstam 
Akt
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§ 49 KS/2024:4 – 102

Begäran om entledigande från samtliga politiska uppdrag - Watson 
George (SD)

Kommunfullmäktige beslutar

att entlediga Watson George (SD) från uppdraget som ledamot i Vård- och 
omsorgsnämnden, 

att entlediga Watson George (SD) från uppdraget som ledamot i 
kommunfullmäktige, samt

att hemställa hos länsstyrelsen om ny sammanräkning för att utse ledamot i 
kommunfullmäktige efter Watson George (SD).

______________________

Bakgrund
Watson George (SD) inkom 2024-04-24 med en begäran om entledigande från 
samtliga politiska uppdrag för Sverigedemokraterna i Flen.

Skickas till:
Länsstyrelsen 
Vård- och omsorgsnämnden
HR- avdelningen
Watson George
Akt
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§ 50 KS/2024:2 – 101

Anmälningsärenden

Kommunfullmäktige beslutar 

att lägga redovisade anmälningsärenden till handlingarna.
______________________
 
Bakgrund

Kommunstyrelsen
- Beslut 240408 § 40 – Uppföljning av kontrollmoment i kommunstyrelsens 

plan för intern kontroll 2023

Social- och arbetsmarknadsnämnden
- Beslut 240330 § 12 Rapportering av ej verkställda beslut kvartal 4 år 2023

Vård- och omsorgsnämnden
- Beslut 240421 § 8, Rapportering av ej verkställda beslut kvartal 4
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